

The Hon Ronick Chan Chun-ying, BBS, JP

Honorary Fellow

Citation

Mr Ronick Chan Chun-ying, whose ancestral home is in Xinhui, Guangdong, continued his studies after completing primary and secondary education, obtaining professional qualifications as a company secretary and a Master of Business Administration degree. He is currently a Fellow member of the Hong Kong Chartered Governance Institute.

After graduating, Mr Chan began his career with Hong Kong-based Chinese enterprises by working in the accounting department of the China Travel Service (CTS), responsible for internal audits for its overseas branches. Over the next six years, he was promoted successively, eventually becoming Deputy General Manager of the Overseas Department of CTS.

In 1992, Mr Chan joined the Nanyang Commercial Bank, where he held managerial roles in various departments including the Merchant Banking Department, Offshore Business Division, Offshore Business Department, Business Support Department and Strategic Planning Department. His exceptional performance led to steady advancement, culminating in his appointment as Deputy General Manager of the Bank in 2008.

From 2011 to 2016, Mr Chan served as Board Secretary and Company Secretary to BOC Hong Kong (Holdings) Limited and Bank of China (Hong Kong) Limited, and he is now the advisor to the latter. His Board Secretariat tenure honed his attention to detail and pursuit of meticulous coordination, laying a solid foundation for his subsequent career in public service.

From professional roles to public duties, Mr Chan has consistently sought to improve his expertise through continuous learning and practice. He has completed executive management programmes at the universities of Oxford, Cambridge, Columbia, Washington, Illinois and Tsinghua, and served on multiple industry associations and government committees including as Director, Vice-Chairman and Secretary of the Chinese Banking Association of Hong Kong; Director of the BOCHK Charitable Foundation; Member of the Hong Kong Monetary Authority's Banking Advisory Committee; Vice Chairman of the Independent Police Complaints Council; Chairman of the Banking Industry Training Advisory Committee; Member of the Advisory Committee on Post-service Employment of Civil Servants; Member of the Council and an ex-officio member of the Court of the University of Hong Kong and Member of the board of governors of Nina Wang Charity Management Limited.

In 2016, Mr Chan was successfully elected as a member of the 6th Legislative Council representing the Finance functional constituency, embarking on his political career. His entry into the Legislative Council was a decisive step in his commitment to giving back to society, and a major personal challenge. Guided by his absolute determination to serve citizens, Hong Kong and the nation, Mr Chan overcame many obstacles, and earned the trust of his fellow Council members. In the 6th Council term, he had proposed a solution to the contentious election of the Finance Committee Chairman, which was respected across the political spectrum as the “Chan Chun-ying Proposal.”

At the end of 2021, Mr Chan was re-elected a member of the 7th Legislative Council and was soon elected as Chairman of the Finance Committee, which he led to examine and approve 261 public funding proposals totalling HK\$697.2 billion. This cleared a backlog of applications stalled by political disagreements, and injected sustained momentum into Hong Kong’s journey “from stability to prosperity”.

In December 2025, Mr Chan was re-elected once again as a member of the 8th Legislative Council, marking his third consecutive term representing the Finance functional constituency. He also assumed the role of Chairman of the House Committee. He hopes to unite the strength of the legislature and inject strong momentum into the HKSAR Government’s efforts to advance reforms and build a better home for all.

Approachable, self-disciplined, abiding by his values, and steady and composed in handling affairs, Mr Chan embodies the qualities of an exemplary professional in auditing, regulation, strategic planning, and financial governance. His personal integrity and professional competence align seamlessly with the deliberative spirit of the Legislative Council, making him a role model among leaders in Hong Kong society.

Mr Chairman, I respectfully present Mr Ronick Chan Chun-ying for the conferment of an honorary fellowship of Lingnan University.

Citation written and delivered by Professor Lau Chi-pang

陳振英議員，BBS, JP

榮譽院士

贊辭

陳振英先生祖籍廣東新會，完成中小學教育後不斷進修，取得公司秘書專業資格及工商管理碩士學位，現為香港公司治理公會資深會士。

陳先生畢業後加入中國旅行社會計部從事海外機構內部審核工作，自此開展他在香港中資機構的事業。此後六年，陳先生接連獲得升遷，出任中旅海外部副總經理。

1992年，陳先生加入南洋商業銀行，歷任商人銀行部、港外業務處、港外業務管理部、業務支援部、戰略規劃部等部門管理崗位。陳先生在南商任內工作表現卓越，扶搖直上，2008年出任該行副總經理職務。

2011年至2016年，陳先生出任中銀香港（控股）有限公司及中國銀行（香港）有限公司董事會秘書及公司秘書，現為中國銀行（香港）有限公司顧問。在中銀香港董事會秘書部工作期間，陳先生事無鉅細，均傾力而為，精益求精，為其後另一階段的公職事業發展打好基礎。

從專業到公職，陳先生通過不斷學習和實踐以提升服務的水平。他曾經修讀牛津、劍橋、哥倫比亞、華盛頓、伊利諾、清華等大學的行政管理課程。他也參加多個業界團體和政府委員會，包括香港中資銀行業協會董事、副會長兼秘書長、中銀香港慈善基金董事、香港金融管理局銀行業務諮詢委員會委員、獨立監察警方處理投訴委員會副主席、銀行業行業培訓諮詢委員會主席、離職公務員就業申請諮詢委員會委員、香港大學校務委員會委員及港大校董會當然委員和龔如心慈善管理有限公司理事會成員。

2016年陳先生成功當選第六屆立法會金融界別議員，踏上了從政的道路。加入立法會是陳先生回饋社會的重要一步，也是人生和事業的一大挑戰。本著為市民、為香港、為國家的堅定信念，克服無數難關，取得立法會同僚的信任。他在該屆提出解決財務委員會選舉主席的爭議，該方案被不同政治立場的議員尊稱為「陳振英方案」。

2021年年底，陳先生順利連任，擔任第七屆立法會議員，未幾更獲選為財委會主席，在任內帶領議員審議通過261項共6,972億港元的公共財政建議，清理了多項因政治爭議而無法批撥的申請，為香港社會踏上「由治及興」道路注入源源不絕的動力。

2025年12月，陳先生再順利連任，擔任第八屆立法會議員，連續三屆為立法會金融界別議員，並出任內務委員會主席。陳先生期望團結議會力量，為特區政府推動改革、建設更美好家園注入強大動能。

陳先生親和近人、律己以嚴、恪守原則、處事穩重，是從事審計、監管、策劃、財務等事務的上佳人才。陳先生具備高尚的個人品格和專業素養，與立法會的議事精神無縫契合，是香港社會領袖的表率。主席先生，本人謹恭請閣下頒授嶺南大學榮譽院士銜予陳振英先生。

贊辭由劉智鵬教授撰寫及宣讀